

Pearson Edexcel GCE

Chinese

Advanced

**Unit 3: Understanding, Written Response
and Research**

Friday 15 June 2018 – Afternoon

Time: 2 hours 45 minutes

Paper Reference

6CN03/01

Questions Booklet

Do not return this booklet with the Answer Booklet.

P58323A

©2018 Pearson Education Ltd.

1/1/1/1/1/1/1/



P 5 8 3 2 3 A

Turn over ►



Pearson

Use of Chinese Characters

All passages and questions are printed twice, once in traditional/full characters and once in simplified characters.

Questions in traditional/full characters begin on page 3.

Questions in simplified characters begin on page 11.

Answer only one set of questions. Write all your answers in the Answer Booklet.

繁體字

TRADITIONAL/FULL CHARACTER VERSION

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

SECTION A: Reading

- 1 閱讀下面的文章，然後回答問題。



在中國的大城市，由於工作繁忙，爲了節省時間，上班族往往選擇快餐。如今，中西快餐店隨處可見，不少人一日三餐都離不開快餐，快餐已經成爲城市人生活中不可缺少的部分。快餐店通常使用一次性餐具，既方便又衛生。快餐店服務快、價格低，所以深受顧客歡迎。

不過，對健康有好處的蔬菜和粗糧在快餐食品中並不多見。快餐吃多了，會出現營養不平衡，導致肥胖。

良好的飲食習慣、充足的睡眠、愉快的心情，是健康的保證。

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

Answer the following questions in the spaces provided in the Answer Booklet.

用中文回答下面的問題：

- (a) 上班的人吃快餐的原因是什麼？ (2)
- (b) 為什麼快餐對人們很重要？ (1)
- (c) 一次性餐具有有些什麼好處？ (1)
- (d) 為什麼人們喜歡去快餐店？ (1)
- (e) 快餐食品中缺少什麼？ (2)
- (f) 常吃快餐對健康有什麼影響？ (2)
- (g) 除飲食外，還有什麼方法保持健康？ (1)

(Total for Question 1 = 10 marks)

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

SECTION B: Translation

2 Translate the following passage into **Chinese**.

把下面的一段文字翻譯成中文：



Going to university can be very expensive. While students are preparing for their exams, their parents are worrying about the university tuition fees. Some universities in London fear that student numbers will drop due to high living costs.

However, students will still go to university, as they can gain knowledge and learn useful skills there. University is probably a good place to learn to be independent and to make friends.

For the majority of students, the most important thing is to choose a course which they like.

(Total for Question 2 = 10 marks)

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

SECTION C: Writing

3 依照下面的內容與提示，用中文寫一篇250至500字的文章：

記者到你的學校進行採訪，讓你來回答以下的問題：

- 你什麼情況下會去吃快餐？
- 快餐為什麼受人歡迎？
- 飲食與健康有什麼關係？
- 現代生活方式給人們帶來哪些健康問題？怎麼解決？

(Total for Question 3 = 30 marks)

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

SECTION D: Research-based Essay

- 4 Write an essay **in Chinese** of 250-500 characters on **ONE** of the following 14 topics from the plan you have prepared.
- Make sure to give your essay an appropriate title
 - Please hand in your essay plan with your answer. The essay plan should not exceed 70 characters
 - Give a list of sources you have used (while it is not absolutely necessary to cite additional sources when writing about the literary texts, it is essential to list any sources used in the case of topics)

MODERN CHINESE HISTORY (20th CENTURY) 1911-1976

1. Warlords in China
2. The New Cultural Movement (1915-1924)
3. The relationship between the Nationalist and Communist Parties of China (1921-1949)
4. The Great Leap Forward (1958)
5. The Cultural Revolution (1966-1976)

GEOGRAPHY OF CHINA

6. The development of **ONE** of the following cities (Beijing, Shanghai, Guangzhou, Hong Kong or Taipei) in terms of environment, economy, or social issues

SOCIETY

7. Han nationality traditions: explaining and analysing the significance of the activities associated with **ONE** festival **OR** custom
8. Women's issues (1911 to the present)
9. Youth issues **OR** generation gap issues in modern China

LITERARY TEXTS – FILMS

10. Nan Hai 13 (Mad Phoenix) – Candidates may use any of the following versions:
Film (leading actor: Xie Junhao) **OR** Stage play (leading actor: Xie Junhao) **OR**
TV series (leading actor: Lin Weishen, Chen Qitai)
11. Han Yan Cui (Mist Over Dream Lake) – (leading actors: Fang Ying, Chiao Chuang)

LITERARY TEXTS – BOOKS

12. Lu Xun: *Gu Xiang* (My Hometown)
13. Ba Jin: *Chun* (Spring)
14. Lin Haiyin: *Cheng Nan Jiu Shi* (Memories of Peking: South Side Stories), focusing on one or more of the stories

TRADITIONAL/FULL CHARACTERS

下面一共14個論題，就你選定的一個論題，用中文寫一篇250至500字的文章，注意

- 必須寫文章題目
- 必須寫綱要(不多於70字)
- 列出參考書目和材料(選歷史、地理、社會的考生必須列寫參考過的書目及資料；選小說或電影的，如曾參考過其他書本或材料的，需要列寫清楚。)

現代中國歷史(1911-1976)

1. 軍閥
2. 新文化運動(1915-1924)
3. 國共關係(1921-1949)
4. 大躍進(1958)
5. 文化大革命(1966-1976)

地理(現代中國)

6. 一個城市 - 北京、上海、廣州、香港或台北，選其中一個城市，討論這個城市在發展中出現的環保或經濟或社會方面的問題。

社會

7. 漢民族的傳統：選擇一個節日或習俗，介紹和分析有關活動的意義。
8. 中國婦女問題(1911至現在)
9. 現代中國的青年或代溝問題

電影

10. 南海十三郎：可選用電影版(演員：謝君豪)或舞台劇版(演員：謝君豪)或電視劇版(演員：林韋辰、陳啓泰)
11. 寒煙翠(演員：方盈、喬莊)

小說

12. 魯迅：《故鄉》
13. 巴金：《春》
14. 林海音：《城南舊事》，選擇一個或可以多於一個故事

(Total for Question 4 = 30 marks)

Use of Chinese Characters

All passages and questions are printed twice, once in traditional/full characters and once in simplified characters.

Questions in traditional/full characters begin on page 3.

Questions in simplified characters begin on page 11.

Answer only one set of questions. Write all your answers in the Answer Booklet.

简体字

SIMPLIFIED CHARACTER VERSION

SIMPLIFIED CHARACTERS

SECTION A: Reading

1 阅读下面的文章，然后回答问题。



在中国的大城市，由于工作繁忙，为了节省时间，上班族往往选择快餐。如今，中西快餐店随处可见，不少人一日三餐都离不开快餐，快餐已经成为城市人生活中不可缺少的部分。快餐店通常使用一次性餐具，既方便又卫生。快餐店服务快、价格低，所以深受顾客欢迎。

不过，对健康有好处的蔬菜和粗粮在快餐食品中并不多见。快餐吃多了，会出现营养不平衡，导致肥胖。

良好的饮食习惯、充足的睡眠、愉快的心情，是健康的保证。

SIMPLIFIED CHARACTERS

Answer the following questions in the spaces provided in the Answer Booklet.

用中文回答下面的问题:

- (a) 上班的人吃快餐的原因是什么? (2)
- (b) 为什么快餐对人们很重要? (1)
- (c) 一次性餐具有些什么好处? (1)
- (d) 为什么人们喜欢去快餐店? (1)
- (e) 快餐食品中缺少什么? (2)
- (f) 常吃快餐对健康有什么影响? (2)
- (g) 除饮食外, 还有什么方法保持健康? (1)

(Total for Question 1 = 10 marks)

SIMPLIFIED CHARACTERS

SECTION B: Translation

2 Translate the following passage into **Chinese**.

把下面的一段文字翻译成中文：



Going to university can be very expensive. While students are preparing for their exams, their parents are worrying about the university tuition fees. Some universities in London fear that student numbers will drop due to high living costs.

However, students will still go to university, as they can gain knowledge and learn useful skills there. University is probably a good place to learn to be independent and to make friends.

For the majority of students, the most important thing is to choose a course which they like.

(Total for Question 2 = 10 marks)

SIMPLIFIED CHARACTERS

SECTION C: Writing

3 依照下面的内容与提示，用中文写一篇250至500字的文章：

记者到你的学校进行采访，让你来回答以下的问题：

- 你什么情况下会去吃快餐？
- 快餐为什么受人欢迎？
- 饮食与健康有什么关系？
- 现代生活方式给人们带来哪些健康问题？怎么解决？

(Total for Question 3 = 30 marks)

SIMPLIFIED CHARACTERS

SECTION D: Research-based Essay

4 Write an essay **in Chinese** of 250-500 characters on **ONE** of the following 14 topics from the plan you have prepared.

- Make sure to give your essay an appropriate title
- Please hand in your essay plan with your answer. The essay plan should not exceed 70 characters
- Give a list of sources you have used (while it is not absolutely necessary to cite additional sources when writing about the literary texts, it is essential to list any sources used in the case of topics)

MODERN CHINESE HISTORY (20th CENTURY) 1911-1976

1. Warlords in China
2. The New Cultural Movement (1915-1924)
3. The relationship between the Nationalist and Communist Parties of China (1921-1949)
4. The Great Leap Forward (1958)
5. The Cultural Revolution (1966-1976)

GEOGRAPHY OF CHINA

6. The development of **ONE** of the following cities (Beijing, Shanghai, Guangzhou, Hong Kong or Taipei) in terms of environment, economy, or social issues

SOCIETY

7. Han nationality traditions: explaining and analysing the significance of the activities associated with **ONE** festival **OR** custom
8. Women's issues (1911 to the present)
9. Youth issues **OR** generation gap issues in modern China

LITERARY TEXTS – FILMS

10. Nan Hai 13 (Mad Phoenix) – Candidates may use any of the following versions:
Film (leading actor: Xie Junhao) **OR** Stage play (leading actor: Xie Junhao) **OR**
TV series (leading actor: Lin Weishen, Chen Qitai)
11. Han Yan Cui (Mist Over Dream Lake) – (leading actors: Fang Ying, Chiao Chuang)

LITERARY TEXTS – BOOKS

12. Lu Xun: *Gu Xiang* (My Hometown)
13. Ba Jin: *Chun* (Spring)
14. Lin Haiyin: *Cheng Nan Jiu Shi* (Memories of Peking: South Side Stories), focusing on one or more of the stories

SIMPLIFIED CHARACTERS

下面一共14个论题，就你选定的一个论题，用中文写一篇250至500字的文章，注意

- 必须写文章题目
- 必须写纲要 (不多于70字)
- 列出参考书目和材料 (选历史、地理、社会的考生必须列写参考过的书目及资料；选小说或电影的，如曾参考过其它书本或材料的，需要列写清楚。)

现代中国历史 (1911-1976)

1. 军阀
2. 新文化运动 (1915-1924)
3. 国共关系 (1921-1949)
4. 大跃进 (1958)
5. 文化大革命 (1966-1976)

地理 (现代中国)

6. 一个城市 - 北京、上海、广州、香港或台北，选其中一个城市，讨论这个城市在发展中出现的环保、经济或社会方面的问题。

社会

7. 汉民族的传统：选择一个节日或习俗，介绍和分析有关活动的意义。
8. 中国妇女问题 (1911至现在)
9. 现代中国的青年或代沟问题

电影

10. 南海十三郎：可选用电影版 (演员：谢君豪) 或舞台剧版 (演员：谢君豪) 或电视剧版 (演员：林伟辰、陈启泰)
11. 寒烟翠 (演员：方盈、乔庄)

小说

12. 鲁迅：《故乡》
13. 巴金：《春》
14. 林海音：《城南旧事》，选择一个或可以多于一个故事

(Total for Question 4 = 30 marks)

BLANK PAGE

BLANK PAGE

BLANK PAGE

Images used within this paper may be taken from www.gettyimages.co.uk